

ငွေပေးချေခြင်းစနစ်

(Title 34 Code of Federal Regulations Section 303.520 and 303. 521; မီဆူရီပြည်နယ် စီမံကိန်း Section XVIII; and Missouri Revised Statutes 160.920 and 376.1218)

ပြည်နယ်နှင့် အစိုးရရန်ပုံငွေများအပြင် First Steps ပရိုဂရမ်မှာ မိသားစုပါဝင်ကြေးအခများ ကိုယ်ပိုင်အာမခံနှင့်အများပြည်သူများအားပေးသောအာမခံ (MO HealthNet/Medicaid) များအား အသုံးပြုပါသည်။ ထိုကြောင့်ပရိုဂရမ်အား ထောက်ပံ့သော ငွေပေးခြင်းစနစ်ကို ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ First Steps ဝန်ဆောင်မှုများ အတွက် ဌာနတွင်း သဘောတူညီချက်များနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာတွင် တာဝန်ယူသည့် ပြည်နယ်ဥပဒေများကို မီဆူရီမူလတန်းနှင့် အလယ်တန်းပညာရေးဌာန (DESE) မှ စီစဉ်ထားပါသည်။

မိဘများကို First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ငွေပေးချေရန် ကိုယ်ပိုင်နှင့်/သို့မဟုတ် အများပြည်သူအား ပေးသောအာမခံကို အသုံးပြုရန် သဘောတူညီမှု မရယူခင်နှင့် First Steps ဝန်ဆောင်မှုများ အတွက် ထောက်ပံ့မှုများရယူရန် သဘောတူညီချက်မရယူခင် မိဘများကို မီဆူရီငွေပေးချေခြင်းစနစ်ပေါ်လစီအား ပေးပါမည်။ ဤပေါ်လစီမှာ လစဉ်ပါဝင်ကြေးနှင့် အခကြေးငွေမတန်မဆတောင်းခံခြင်းနှင့် မိဘများက ဝန်ဆောင်ခကို ပေးနိုင်သောအင်အားကို DESE ၏ဆုံးဖြတ်ချက်အား မိဘများက မည်ကဲ့သို့ ခုခံပြောဆို နိုင်ကြောင်းကို ရှင်းလင်းထားပါသည်။

ဤပေါ်လစီမှာ First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ငွေပေးချေရာတွင်ကူညီရန် မိဘများ၏ ကိုယ်ပိုင်နှင့်/သို့မဟုတ် အများပြည်သူအားပေးသောအာမခံကို အသုံးပြုလျှင် ဖြစ်နိုင်သောကုန်ကျငွေများကိုလည်း ရှင်းလင်းထားပါသည်။

မိသားစုပါဝင်ခြင်း အခကြေးငွေ (FCP)

DESE မှာ First Steps ဝန်ဆောင်မှုများပေးရာတွင် ကုန်ကျငွေများထဲ၌ မိသားစုပါဝင်နိုင်ရန် တည်ထောင်ထားသော ငွေပေးချေစနစ်ကို ပြည်နယ်ဥပဒေအရ အကောင်အထည်ဖော်ထားပါသည်။ ရွေးချယ်ခံရန် အရည်အချင်းပြည့်သော ကလေးနှင့်မိသားစုတစ်ဦးစီမှာ First Steps ပရိုဂရမ်များ၌ ပါဝင်ရန် ပါဝင်ကြေး ပေးနိုင်သောအခြေအနေများကို ဆုံးဖြတ်ရန် အကဲဖြတ်ပါသည်။

အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်များ

အောက်ပါအဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်များမှာ မိသားစုပါဝင်ခြင်းအခကြေးငွေ (FCP) များ ဆုံးဖြတ်ခြင်းနှင့် မည်သို့ တွက်ချက်သည်နှင့် ဆိုင်သော အချက်အလက်များကို မိသားစုများနားလည်ရန်ကူညီနိုင်ပါသည်။

ညှိထားသော စုစုပေါင်းဝင်ငွေ
ညှိထားသော စုစုပေါင်းဝင်ငွေဆိုသည်မှာ ယမန်နှစ်က အစိုးရဝင်ငွေခွန်ပုံစံမှ ပါရှိသော ညှိထားသော ဝင်ငွေဖြစ်သည်။

1 မီဆူရီ First Steps ငွေပေးချေခြင်းစနစ် – နောက်ဆုံး 7.1.13

မိသားစုပါဝင်ခြင်း အခကြေးငွေ /မိသားစုကြေး

မိသားစုပါဝင်ခြင်း အခကြေးငွေ /မိသားစုကြေးဆိုသည်မှာ ယမန်နှစ်က အစိုးရဝင်ငွေခွန်ပုံစံမှ ပါရှိသော ညှိထားသောဝင်ငွေပေါ် မူတည်ပြီး ဆုံးဖြတ်ထားသော မိသားစုမှ ပေးနိုင်သော အရည်အချင်းပေါ် မူတည်ကာ မိသားစုမှ လစဉ်ပေးနိုင်သည့် အများဆုံးငွေပမာဏဖြစ်သည်။ ဤအခကြေးမှာ မိသားစုအလိုက်ပေါ် မူတည်ပါသည်။ ကလေးတစ်ဦးချင်းပေါ်တွင် မဟုတ်ပါ။

မိသားစု ကုန်ကျစရိတ်များ

မိသားစု ကုန်ကျစရိတ်များဆိုသည်မှာ သာမန်ထက်လွန်ကဲသော ကျန်းမာရေးကုန်ကျငွေများ အပါအဝင်ဖြစ်သော ကုန်ကျစရိတ်များ ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ တွက်ချက်ထားသော လစဉ်ကြေးမှာ သင့်တော်ကာ ငွေကြေးဆိုင်ရာခက်ခဲမှုများ ဆုံးဖြတ်ရန်ခက်ခဲသော မိသားစုပေးသော အခများ ဖြစ်သည်။

မိသားစုတစ်ခု/အိမ်ထောင်စုပမာဏ

မိသားစုတစ်ခု/အိမ်ထောင်စုပမာဏ ဆိုသည်မှာ မိသားစုပမာဏနှင့် ငွေအရင်းအနှီးများကို ဆုံးဖြတ်သော အချက်အလက်များပါ တူညီသောအိမ်ထောင်စုထဲမှ သူများပါဝင်သောအဖွဲ့ဖြစ်သည်။ ထိုအထဲ၌ မိဘအရင်းများ၊ မွေးစားမိဘများ၊ ပထွေး၊ မိထွေး နှင့် ကလေးများ (အရင်းများနှင့်မွေးစားထားသော) ဖြင့်ကန့်သတ်မထားသော်လည်း ပါဝင်နိုင်ပါသည်။ မိသားစုတစ်ခု ၏ ပမာဏအား ဆုံးဖြတ်ရန်အတွက် မှီခိုသောမိသားစုဝင်များမှာ the federal Internal Revenue Code မှ ပြုလုပ်သော မှီခိုရာခြင်းဆိုင်ရာစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ကိုက်ညီရမည်။

အိမ်ထောင်ဦးစီး/ငွေကြေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ

အိမ်ထောင်ဦးစီး/ငွေကြေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူဆိုသည်မှာ တွက်ချက်ထားသော လစဉ်ပါဝင်ကြေးများ အား ပေးရန်တာဝန်ရှိသူဖြစ်သည်။

ဝင်ငွေအတည်ပြုခြင်း

ဝင်ငွေအတည်ပြုခြင်းဆိုသည်မှာ ဝင်ငွေနှင့်ပတ်သက်သော မိသားစု၏ စာရွက်စာတမ်းကိုပြန်လည် စိစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ထိုလုပ်ငန်းစဉ်ကာလအတွင်း၊ နှစ်စဉ်ပြန်လည်စိစစ်ခြင်း သို့မဟုတ် မိသားစုမှတောင်းဆိုသော တစ်ခြားအချိန်များ၊ the System Point of Entry (SPOE) သို့မဟုတ် DESE ကာလများအတွင်းပေါ်ပေါက်သော ခွင့်ပြုသောကုန်ကျစရိတ်များ ဖြစ်သည်။

နှစ်စဉ်စုစုပေါင်းဝင်ငွေ

နှစ်စဉ်စုစုပေါင်းဝင်ငွေဆိုသည်မှာ လစာစာရင်းမှ မဖြတ်တောက်မီနှင့် အခွန်မထုတ်ယူမီ အလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်းမှ ရရှိသော စုစုပေါင်းဝင်ငွေဖြစ်သည်။ ဥပမာများမှာ လစာနှင့်လုပ်အားခ၊ တစ်ရခြင်းများ၊ ပွဲခများ၊ အပိုဆုများနှင့် တစ်ခြားမည်သည့်ဝင်ငွေမဆို အစိုးရအား ဝင်ငွေခွန် ဆောင်ရာတွင် အကြောင်းကြားရသောဝင်ငွေများ ပါဝင်ပါသည်။

နှစ်စဉ်အလုပ်နှင့်မသက်ဆိုင်သောစုစုပေါင်းဝင်ငွေ

နှစ်စဉ်အလုပ်နှင့်မသက်ဆိုင်သော စုစုပေါင်းဝင်ငွေဆိုသည်မှာ အလုပ်လုပ်ခြင်းနှင့် မသက်ဆိုင်ဘဲ

ရင်းနှီးမြုပ်နှံခြင်းနှင့် တစ်ခြားလုပ်ငန်းများမှရရှိသော ဝင်ငွေဖြစ်သည်။ ဥပမာများမှာ အတိုးမှ ရရှိသောဝင်ငွေ၊ တစ်များ၊ အစုပေါ်အမြတ်များ၊ နှစ်စဉ်ရရှိငွေ၊ ငှားရမ်းခ၊ ပင်စင်၊ ချို့ယွင်းခြင်း/အသက်ရှင်ကျန်ခြင်းမှ ရရှိသော အကျိုးအမြတ်များ၊ အလုပ်သမားအတွက် ရရှိသော နှစ်နာကြေး၊ အလုပ်အကိုင်မရရှိခင် ထုတ်ပေးသောငွေ၊ ပင်စင်မှရပိုင်ခွင့်များနှင့် အခြား မည်သည့် ဝင်ငွေမဆို အစိုးရအား ဝင်ငွေခွန်ဆောင်ရာတွင် အကြောင်းရသော ဝင်ငွေများ ပါဝင်ပါသည်။

အစိုးရဝင်ငွေခွန်မှပြန်လည်ရရှိခြင်းမှာ ညှိထားသောစုစုပေါင်းဝင်ငွေနှင့် မိသားစုတစ်စု/အိမ်ထောင်စု ပမာဏကို ကောက်ရန် သင့်တော်သောနည်းလမ်းဖြစ်ပါသည်။

FCP အခကြေး အစီအစဉ်

FCP အခကြေးမှာ မိသားစု၏ညှိထားသောစုစုပေါင်းဝင်ငွေနှင့် မိသားစုအရေအတွက်ကို ထည့်သွင်း စဉ်းစားထားသော လျှော့ဆင်းသောနှုန်းထား (sliding scale) ပေါ် အခြေခံထားပါသည်။ မိဘများပေးနိုင်ခြင်း မပေးနိုင်ခြင်းကို ကနဦးတစ်ဦးချင်းမိသားစုဝန်ဆောင်မှုစနစ် (IFSP)၊ နှစ်စဉ် IFSP နှင့် မိသားစုများမှ တောင်းဆိုသည့်အခါများတွင် ဆုံးဖြတ်ပေးပါသည်။ မိသားစုမှ လစဉ် အခပေးချေရန်သတ်မှတ်ငွေမှာ အနည်းဆုံး \$5.00 နှင့် အများဆုံး \$100.00 ဖြစ်သည်။ လျှော့ဆင်းသောနှုန်းထား (sliding scale) မှာ ၂၀၀၅ ခုနှစ်၏ အစိုးရဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများအတွက် အညွှန်းကို ၂၀၀% အသုံးပြုကာ တည်ဆောက်ထားပါသည်။

လျှော့ဆင်းသောနှုန်းထား (sliding scale) မှာ အစိုးရ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများအတွက် အညွှန်း ပြောင်းလဲသည့်အခါတိုင်းတွင် နောက်ဆုံးအညွှန်းနှင့်အညီ မွမ်းမံထားပါသည်။ မိသားစုအခကြေး တွက်ချက်ထားသော ပမာဏကို ပြောင်းလဲခြင်းများမှာ ပြောင်းလဲသောနောက်လတွင် အကျိုးသက်ရောက်ပါသည်။ လျှော့ဆင်းသောနှုန်းထား (sliding scale) အား <http://www.dese.mo.gov/divspeced/FirstSteps/FCPmainpg.htm> တွင်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

FCP အခကြေးညှိခြင်းနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာခက်ခဲခြင်းများ

FCP ၏ လစဉ်အခကြေးအား ညှိခြင်းမှာ ကနဦးငွေပေးချေခြင်း အကဲဖြတ်ရာတွင် အပါအဝင် အောက်ပါ အခြေအနေများ အချိန်မရွေးတိုးနိုင် သို့မဟုတ် လျော့နိုင်ပါသည်။

- 1) မိသားစုတစ်စု/အိမ်ထောင်စုပမာဏ ပြောင်းလဲခြင်း
- 2) စုစုပေါင်းနှစ်စဉ်ဝင်ငွေ ၁၀%အထက် ပြောင်းလဲခြင်း နှင့်
- 3) မိသားစု၏ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေနှင့် ကုန်ကျစရိတ်များကို ထိခိုက်စေသော မထင်မှတ်သော အခြေအနေများမှ ငွေရေးကြေးရေးအခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်သောအချိန်များ (အိမ်ဆုံးရှုံးခြင်း၊ အလုပ်ပြုတ်ခြင်း၊ သမရိုးကျမဟုတ်သော ဆေးဝါးကုန်ကျစရိတ်များနှင့် SPOE ညွှန်းကြားရေးမှူးမှ ဆုံးဖြတ်ထားသော သင့်တော်သောအရေးများ စသည်တို့ဖြင့် ကန့်သတ်မထားသော်လည်း ပါဝင်ပါသည်) မိဘများသည် အပြောင်းအလဲကို ၁၅ရက်အတွင်း ဝန်ဆောင်မှုဆောင်ရွက်သူအား အကြောင်းကြားရပါမည်။ အကယ်၍ မိဘများက သတ်မှတ်ထားသော အချိန်အတွင်း အကြောင်းမကြားခဲ့လျှင် မိသားစုအတွက် အခကြေးပေါ်တွင် လျှော့ငွေအားတွက်ချက်မည်၊ လျှော့ထားသော အခကြေးငွေအသစ်မှာ ပြောင်းလဲနေသောအချိန်အား ပြန်လည် အကျိုး သက်ရောက်မည် မဟုတ်ပါ။

FCP အား အကဲဖြတ်ဆုံးဖြတ်ခြင်း

First Steps တွင်ပါဝင်သော ရွေးချယ်ခံရာတွင် အရည်အချင်းမီသော ကလေးနှင့် မိသားစု တစ်ဦးများမှာ FCP အခကြေးနှင့် ပေးနိုင်သောစွမ်းရည်ရှိခြင်းသို့မဟုတ် မပေးနိုင်ခြင်းအား သတ်မှတ်ပါသည်။

ပေးနိုင်သောစွမ်းရည်ရှိခြင်းမှာ First Steps မှပေးသော ဝန်ဆောင်မှုအခကြေးငွေကို မိသားစု၏ ဘဏ္ဍာရေးအရ ပေးနိုင်စွမ်းအပေါ် ရည်ညွှန်းကာ ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ လျှော့ဆင်းသောနှုန်းထား အခကြေးငွေ (sliding fee scale) ပေါ်ရှိ မိသားစု၏ တည်နေရာပေါ်အခြေခံကာ ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ နှုန်းထားပေါ်တည်နေရာမှာ မိသားစုပါဝင်ကြေး အနည်းဆုံးနှုန်း (\$0ထက်များသည်) မှာ အစိုးရဥပဒေ ထူထောင်ထားခြင်း သို့မဟုတ် DESE မှ ပေးနိုင်စွမ်းကိုဖော်ပြပါသည်။

အစိုးရဥပဒေအရ အကယ်၍ မိသားစုမှ ပေးနိုင်စွမ်းရှိသည်ဟု ဆုံးဖြတ်လျှင် တိုးလာသောအခကြေးအတွက် US\$100၊ သို့သော်လည်း First Steps ဝန်ဆောင်မှုများ၏ တစ်ကယ့်အထက် အောက်ပါ အခြေအနေများတွင် မပိုစေရပါ-

- 1) အခကြေးငွေကိုတွက်ချက်ရန် SPO ကို ဘဏ္ဍာရေးအချက်အလက်များအား ပေးရန် မိဘများက ငြင်းဆန်သည့်အခါ
- 2) မိဘများက မမှန်ကန်သော သို့မဟုတ် လှည့်စားထားသောအချက်အလက်များ ပေးသည့်အခါ

ပေးနိုင်သောစွမ်းရည်ရှိခြင်းမှာ First Steps မှပေးသော ဝန်ဆောင်မှုအခကြေးငွေကို မိသားစု၏ ဘဏ္ဍာရေးအရ ပေးနိုင်စွမ်းမရှိခြင်းအပေါ် ရည်ညွှန်းကာ ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ နှုန်းထားပေါ်တည်နေရာမှာ \$0 အားပြုလျှင် ပေးနိုင်စွမ်းမရှိဟု ဖော်ပြခြင်းဖြစ်သည်။

အကယ်၍ ကလေး/မိသားစုမှာ Medicaid (မည့်သည်နယ်မှ ရနိုင်သောပရိုဂရမ်အောက်တွင်မဆို)၊ လုံခြုံရေးဝင်ငွေအပို (SSI)၊ Food Stamps သို့မဟုတ် မွေးစားခံထားသောကလေးများရှိသော မိသားစု ဖြစ်လျှင် အခပေးနိုင်စွမ်းမရှိဟု ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ ထို့အပြင် First Steps ဌာပါဝင်ခြင်းမှာ အစိုးရမှရရှိနိုင်သော ကျန်းမာရေးသို့မဟုတ်အခြားအထောက်အပံ့များ သို့မဟုတ် Social Security Act အပိုဒ်V သို့မဟုတ်XIX အောက်မှ ရပိုင်ခွင့်များအား ပြောင်းလဲစေခြင်းကို မဖြစ်စေရပါ။

အကယ်၍ မိသားစုမှပေးနိုင်စွမ်းမရှိဟု ဆုံးဖြတ်ခံရလျှင် ကိုယ်ပိုင်အာမခံအား အသုံးပြုရန် သဘောတူညီချက်ကို မိဘများမှ ငြင်းဆိုခြင်းမှာ မည့်သည့်ဝန်ဆောင်မှုမဆိုအား နှောင့်နှေးစေခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းဆိုခံရာတွင် အသုံးမပြုရပါ။ အခကြေးပေးနိုင်စွမ်းမရှိဟုဆုံးဖြတ်ခံရသောမိသားစုမှာ First Steps မှဝန်ဆောင်မှုများ အားလုံးအား အခကြေးမပေးရဘဲ ရရှိမည် ဖြစ်သည်။

အခပေးခြင်းကို ပျက်ကွက်ခြင်း ဆိုသည်မှာမိသားစုမှအခပေးနိုင်စွမ်းရှိကာ FCP ၏လစဉ်ကြေးများကိုပေးရန် ပျက်ကွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ DESE မှာ ကျန်ရှိသော ပေးရန်ရှိ မည့်သည့်အခကြေးကိုမဆို ကောက်ခံရန် အရေးယူဆောင်ရွက်မည်။ အစိုးရဥပဒေအရ ဤအရေးယူမှုများတွင် ကန့်သတ်ထားသော်လည်း အခကြေး လုံးဝမယူသောသူများမှအပ First Steps မှဝန်ဆောင်မှုများကို ဆိုင်းငံ့ရန်ဖြစ်သည်။ မိသားစုထံ စာဖြင့် အကြောင်းကြားခြင်း ခံရမည်။ လစဉ်ကြေးများမှာ

- 1) ရက်၃၀ကျော်လျှင်
 - 2) ရက်၆၀ကျော်လျှင်
 - 3) ရက်၉၀ကျော်လျှင်
- နှင့်
ဖြစ်သည်

တွက်ချက်ထားသော လစဉ်ကြေးများ မရရှိသော ၇၅ ရက်မြောက်နေ့တွင် အိမ်ထောင်ဦးစီးအား First Steps ဝန်ဆောင်မှုများ (အခကြေးလုံးဝမယူသောသူများမှအပ) ကို ရက် ၉၀ မြောက်နေ့တွင် ဆိုင်းငံ့မည်ဖြစ်ကြောင်း စာဖြင့် ကြိုတင်အကြောင်းစာအား လက်ခံရရှိမည်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍မိသားစုမှာ ငွေပေးချေခြင်းမရှိသော အခြေအနေဖြစ်နေလျှင် DESE မှသက်ဆိုင်သော SPOE အားအကြောင်းကြားရမည်။ ဒေတာစနစ်ထဲတွင် ငွေပေးချေခြင်း မရှိသော အခြေအနေကြောင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို ဆိုင်းငံ့ထားကြောင်း မှတ်ချက်ပါရှိပါသည်။ မူလသတ်မှတ်ထားသောနေရာပြန်မရောက်သည်အထိ မိသားစုများမှာ ဝန်ဆောင်မှုများ ရရှိမည်မဟုတ်ပါ။

မူလသတ်မှတ်ထားသောနေရာ

ငွေပေးချေခြင်းမရှိသော ဝန်ဆောင်မှုများ ဆိုင်းငံ့ထားခြင်းအား လက်ကျန်အားလုံး ပေးချေပြီးမှ ပြန်လည်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ ဝန်ဆောင်မှုများ ဆိုင်းငံ့ထားခြင်းမှာ ၃ လထက်နည်းပါက ဝန်ဆောင်မှု စီစဉ်သူမှာ မူလသတ်မှတ်ထားသောနေရာ ပြန်လည် ရောက်ရှိရန် ဝန်ဆောင်မှုပြုလုပ်မီ FCP ပမာဏကိုပြန်လည် သတ်မှတ်ရမည်။ သို့သော်လည်း ဝန်ဆောင်မှုများ ဆိုင်းငံ့ထားခြင်းမှာ ၃ လထက် ကျော်လွန်ပါက ဝန်ဆောင်မှုစီစဉ်သူမှာ မူလသတ်မှတ်ထားသောနေရာ ပြန်လည် ရောက်ရှိရန် ဝန်ဆောင်မှုမပြုလုပ်မီ FCP ပမာဏနှင့် လက်ရှိ IFSP လှုပ်ရှားမှုများကို ပြန်လည် သတ်မှတ်ခြင်းများ ပြုလုပ်ရမည်။ မိသားစုများအား ဝန်ဆောင်မှုများ ဆိုင်းငံ့ထားခြင်းမတိုင်မီနှင့် တူညီသောအစီအစဉ်များ ပေးခြင်းကို အာမခံပေးနိုင်ပါ။

FCP ရင်းတမ်း

ဗဟိုဘဏ္ဍာရေးရုံးမှ မိသားစုထံလစဉ်ရင်းတမ်းပေးပို့ခြင်းနှင့် အခကြေးများကောက်ခံပါသည်။ မိသားစုများကို တစ်လအတွင်း မည်မျှမဆို ရရှိသော First Steps မှဝန်ဆောင်မှုများအတွက် လစဉ်အခကြေးငွေများ ပေးဆောင်ရမည်။ မိသားစုများမှာ ဝန်ဆောင်မှုအတွက် အမှန်တကယ်ကျသင့်ငွေထက် ပိုမို၍ ပေးရမည်မဟုတ်ပါ (အကြောင်းရင်းမှာ ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ပေးချေရန်အခြားမည်သည့် နေရာမှမဆို ရရှိသောပမာဏ) အများပြည်သူအား ပေးသောအာမခံနှင့် ကိုယ်ပိုင်အာမခံရှိသော မိသားစုမှာ အများပြည်သူအား ပေးသောအာမခံနှင့် ကိုယ်ပိုင်အာမခံ မရှိသောမိသားစုနှင့် အချိုးမညီမျှစွာ ပေးဆောင်ရမည် မဟုတ်ပါ။

အခကြေးအတွက် အငြင်းပွားခြင်း

အခကြေးသတ်မှတ်ခြင်းကို သို့မဟုတ် အစိုးရမှ ဆုံးဖြတ်သော မိဘများ၏ပေးနိုင်စွမ်းရည်ကို မသင့်ကြောင်း ပြောဆိုလိုသော မိဘများမှာ အောက်ပါမှတစ်ခုခုအား ပြုလုပ်နိုင်သည်။

- 1) ပြေလည်မှုရအောင် ဖျန်ဖြေရာတွင်ပါဝင်နိုင်သည်
- 2) ကြားနားခြင်းအား တောင်းဆိုခြင်း
- 3) အစိုးရအား တိုင်ကြားနိုင်သည်
- 4) အစိုးရမှ ထူထောင်ထားသော ဘဏ္ဍာရေးနှင့်ပတ်သက်သော တောင်းဆိုခြင်းများ ပြေလည်ရန်

မြန်ဆန်သော မည်သည့် လုပ်နည်းမဆိုအား အသုံးပြုနိုင်သည်။ ထိုသည်များမှာ မိဘများ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို နှောင့်နှေးစေခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းဆိုခံရခြင်းများ မဖြစ်ပါ။

အခကြေးငွေမပေးရသော ဝန်ဆောင်မှုများ

First Steps ကိုရည်ညွှန်းသော အောက်ဖော်ပြဝန်ဆောင်မှုများကို ကလေးအားလုံးနှင့် မိသားစုများအား အခကြေးငွေမယူဘဲ ပံ့ပိုးပါမည်။

- 1) ကလေးရှာသော လှုပ်ရှားမှုများ
- 2) အကဲဖြတ်ခြင်းနှင့် ဆုံးဖြတ်ခြင်း
- 3) ဝန်ဆောင်မှုအား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း နှင့်
- 4) အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း လှုပ်ရှားမှုများ (ဖွံ့ဖြိုးမှု ပြန်လည်စီစစ်ခြင်းနှင့် IFSPs အား အကဲဖြတ်ခြင်းနှင့် မိဘများ၏ရပိုင်ခွင့် စည်းကမ်းချက်များ ပါဝင်သည်။)

First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအားလုံးသည် အခကြေးငွေမပေးရသော ဝန်ဆောင်မှုများမှအပ အခကြေးငွေ ပေးရမည်။

ကိုယ်ပိုင်အာမခံ

First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ကုန်ကျငွေတွင် ကိုယ်ပိုင်အာမခံပါဝင်နိုင်သော ငွေပေးချေခြင်းစနစ်ကို DESE မှ အကောင်အတည် ပြုလုပ်ထားပါသည်။ အစိုးရဥပဒေမှ ပြဌာန်းထားရာတွင် မိဆူရီရှိ ကိုယ်ပိုင် အာမခံလုပ်ငန်းများမှာ နှစ်စဉ်တရားဝင်ကြေညာထားသည့်အတိုင်း ကျသင့်မည်ဖြစ်သည်။ အာမခံလုပ်ငန်း များမှာ နှစ်စဉ်တရားဝင်ကြေညာရာတွင် အောက်ဖော်ပြပါ ရွေးချယ်ပိုင်ခွင့် (၂) ခုမှ (၁) ခုအား ရွေးချယ်နိုင်ပါသည်။

ရွေးချယ်နိုင်ခွင့် ၁ ။ အစုလိုက်/ရာခိုင်နှုန်း ငွေပေးချေခြင်း

အာမခံလုပ်ငန်းမှ First Steps အား ပြက္ခဒိန်ရက်စွဲမှ ဇန်နဝါရီလ ၃၁ တွင် အာမခံဌာန ဘဏ္ဍာရေးရုံးများနှင့် ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်း စာရင်းသွင်းဌာန နောက်ဆုံး နှစ်စဉ်ဘဏ္ဍာရေးထုတ်ပြန်စာအရ အကြောင်းကြား ထားသည့်အတိုင်း ကျန်းမာရေးအကျိုးစီးမက်နိုးအတွက် ချမှတ်ထားသောပရီမီယံ၏ ၁% ၏ တစ်ဝက်နှင့် ညီသောပမာဏ သို့မဟုတ် ဒေါ်လာ ၅၀၀ အနက် နည်းသည့်ပမာဏကို ပေးရမည်။ အစုလိုက်/ရာခိုင်နှုန်း ငွေပေးချေခြင်းအောက်တွင် ကလေးတစ်ဦးချင်းသို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှု အချက်အလက်များကို အာမခံလုပ်ငန်းများအား ပေးမည်မဟုတ်ပါ။ မိဘများကိုလည်း သဘောတူညီချက်ရယူသည့် အချိန်တွင် အကြောင်းကြားမည်ဖြစ်သည်။

ရွေးချယ်နိုင်ခွင့် ။ တိုက်ရိုက် တောင်းဆိုခြင်း

အာမခံလုပ်ငန်းများမှာ First Steps ၏ တစ်ခုချင်းသော အလုပ်အကိုင်နှင့်ဆိုင်သော ကုထုံးစကား/ဘာသာနှင့်ဆိုင်သောကုထုံး ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာကုထုံးနှင့် လူ့ချို့ယွင်းချက်များအတွက် အသုံးပြုခြင်း သိပ္ပံပညာ များအတွက် ကျသင့်ငွေများကို သက်ဆိုင်သော MO HealthNet/Medicaid နှုန်းသို့ ပေးချေရမည်။ တိုက်ရိုက် တောင်းဆိုခြင်းကို ရွေးချယ်မှုတွင် ကလေးတစ်ဦးချင်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှု အချက်အလက်များကို အာမခံလုပ်ငန်းများအား ပေးပါမည်။ မိဘများကိုလည်း သဘောတူညီချက်ရယူသည့် အချိန်တွင် အကြောင်းကြားမည်ဖြစ်သည်။

ကိုယ်ပိုင်အာမခံအား အသုံးပြုခြင်း

မိဘများ၏ကိုယ်ပိုင်အာမခံကို မိသားစုများကအသုံးပြုသောကြောင့် ပြန်လည် ရိုက်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသည်။ မိဘများကို ကိုယ်ပိုင်အာမခံသုံးရန် သဘောတူညီချက်ရယူသည့် အချိန်တွင် အောက်ပါဖြစ်နိုင်သော ပြန်လည် ရိုက်ခတ်မှုများကို အကြောင်းကြားမည်ဖြစ်သည်။

- 1) ကလေး မိဘ သို့မဟုတ် မိသားစုဝင်များအတွက် နှစ်စဉ်သို့မဟုတ် တသက်တာ ကျန်းမာရေး အာမခံကြောင့် ကိုယ်ပိုင်အာမခံကို First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် အသုံးပြုခြင်းမှာ အကျိုးမြတ်များရရှိခြင်းအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်စေခြင်းသို့မဟုတ် ဆုံးရှုံးခြင်းများ ဖြစ်စေနိုင်ပါသည်။
- 2) ကိုယ်ပိုင်ကျန်းမာရေးအာမခံကို First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် အသုံးပြုခြင်းမှာ ကလေးမိဘ သို့မဟုတ် မိသားစုဝင်များရရှိနိုင်သော ကျန်းမာရေးအာမခံများကို လုံးဝမရခြင်း အပါအဝင် ဆုတ်ယုတ်စေသော အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ဖြစ်စေနိုင်ပါသည်။
- 3) ကိုယ်ပိုင်ကျန်းမာရေးအာမခံကို First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် အသုံးပြုခြင်းမှာ ကလေး မိဘ သို့မဟုတ် မိသားစုဝင်များ၏ ကျန်းမာရေးအာမခံ ပရီမီယံကြေးများ တိုးလာသော အခြေခံ ဖြစ်စေနိုင်ပါသည်။

First Steps တွင်ပါဝင်ခြင်းကြောင့် ကျန်းမာရေးအာမခံရရှိနိုင်ခြေအား ဆုတ်ယုတ်သော အကျိုးသက်ရောက်မှု များ ရှိခဲ့လျှင် မိသားစုမှ ဝန်ဆောင်မှုစီစဉ်သူအား ဆက်သွယ်ပါ။

ပရီမီယံများ/ပူးတွဲအခပေးခြင်း/အခွန်မှနှုတ်နိုင်သည်ဖြစ်သော

မိဘများ၏ ကိုယ်ပိုင်အာမခံစီမံကိန်းများအတွက် ပရီမီယံကြေးများ မိဘများကပေးရန် တာဝန်ရှိပါသည်။ First Steps မှာဝန်ဆောင်မှုများသာပေးကာ ကိုယ်ပိုင်အာမခံကို အသုံးပြုသောကြောင့် အခွန်မှနှုတ်နိုင်သော သို့မဟုတ် ပူးတွဲအခပေးခြင်းများကို သတ်မှတ်မည်မဟုတ်ပါ။ မိသားစုအား အခွန်မှနှုတ်နိုင်သော သို့မဟုတ် ပူးတွဲအခပေးခြင်းများကို တောင်းခံလျှင် မိသားစုမှ ဝန်ဆောင်မှုစီစဉ်သူအား ဆက်သွယ်ပါ။

ကိုယ်ပိုင်အာမခံအတွက် မိဘများ၏သဘောတူညီချက်များ

IFSP အရ မိဘများ၏ကိုယ်ပိုင်အာမခံကိုသုံးကာ First Steps မှဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ပဏာမကောက်ခံခြင်းကို SPOE မှမိဘများ၏သဘောတူညီချက်များ ဦးစွာရယူမည်ဖြစ်သည်။ IFSP အရ မိဘများ၏ ကိုယ်ပိုင်အာမခံကိုသုံးကာ First Steps မှဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ကြာမြင့်ချိန် အချိန် အကြိမ်ရေ သို့မဟုတ် ပြင်းပြနှုန်းများကို SPOE မှမိဘများ၏သဘောတူညီချက်များ ဦးစွာရယူမည်ဖြစ်သည်။ မိဘများ၏ ကိုယ်ပိုင်အာမခံကိုသုံးရန် မိဘများ၏သဘောတူညီချက်များ ရယူခြင်းဆိုသည်မှာ First Steps

မှဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ကိုယ်ပိုင်အာမခံကို ငွေတောင်းခံရာတွင် ကိုယ်ပိုင်အချက်အလက်များကို ပေးရမည် ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ မိဘများမှပေးချေရန် စွမ်းအားမရှိဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့လျှင် ကိုယ်ပိုင်အာမခံအား အသုံးပြုရန်မိဘသဘောတူညီချက်အား ငြင်းဆန်ခြင်းမှာ မည်သည့်ဝန်ဆောင်မှုကိုမှ နှောင့်နှေးစေခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းဆန်ခြင်း၌ အသုံးမပြုရပါ။

အကယ်၍ မိဘများက ကိုယ်ပိုင်အာမခံအားအသုံးပြုရန် သဘောတူညီချက် မပေးခဲ့လျှင် မိဘ သဘောတူညီချက် ရထားသော အခမပေးရသောဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ကလေး၏ IFSP စာရင်းပါ First Steps မှ ဝန်ဆောင်မှုများကို ဆက်လက်ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အကယ်၍ မိဘများတွင်ကိုယ်ပိုင်အာမခံရှိခဲ့လျှင် မိဘများမှာ ကိုယ်ပိုင်အာမခံအားအသုံးပြုခြင်း- ရွေးချယ်နိုင်ခွင့် (၂) တွင်ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်း အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံကြေးမပေးခင် ကိုယ်ပိုင် အာမခံကြေးအား အရင်ပေးသောကြောင့် ပြန်လည် ရိုက်ခတ်မှုများဖြစ်နိုင်သည်။
တိုက်ရိုက် တောင်းဆိုခြင်းအပိုင်း

အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံ

First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ကုန်ကျငွေတွင် အများနှင့်ဆိုင်သော အာမခံပါဝင်နိုင်သော ငွေပေးချေခြင်းစနစ်ကို DESE မှ အကောင်အထည်ပြုလုပ်ထားပါသည်။ အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံမှာ MO HealthNet/Medicaid ရန်ပုံငွေများကို ရည်ညွှန်းပါသည်။

မိသားစုများအား DESE မှ အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံ ရရှိနိုင်ကြောင်း အကြောင်းကြားမည်ဖြစ်သော်လည်း မိဘများမှာ ဆိုင်းအပ်လုပ်ရန် သို့မဟုတ် First Steps ဝန်ဆောင်မှုများရရှိရန် အချက် (၁) အနေအဖြစ် လျှောက်ရန်မလိုပါ။

အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံကိုအသုံးပြုခြင်း

DESE နှင့် MO HealthNet ရုံးခွဲ၏ ဌာနတွင်းသတ်မှတ်များအရ MO HealthNet/Medicaid မှ First Steps ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် တောင်းဆိုခြင်းမှာ ကလေးသို့မဟုတ် မိဘ၏ အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံ၏ အောက်ဖော်ပြပါ အချက်များအား ချိုးဖောက်ခြင်းမဟုတ်ပါ။

- 1) ပရိုဂရမ်အောက်ရှိ ကလေးသို့မဟုတ် မိဘ၏ တစ်သက်တာအတွက်ရရှိမည့် အခြားအာမခံ အကျိုးအမြတ်အား လျော့နည်းစေခြင်း
- 2) အများနှင့်ဆိုင်သော အာမခံမှ ပေးမည်ဖြစ်သော်လည်း ကလေးမိဘမှ ထိုဝန်ဆောင်မှုအတွက် ငွေပေးရသော ရလဒ်ဖြစ်စေခြင်း
- 3) ကလေးသို့မဟုတ် မိဘအတွက် အများနှင့်ဆိုင်သော အာမခံအား ပရီမီယံကြေးတိုးလာခြင်း သို့မဟုတ် ဖြတ်တောက်ခံရခြင်း စသည့် ရလဒ်ဖြစ်စေခြင်း
- 4) ကလေးသို့မဟုတ် ကလေးမိဘအတွက် အိမ်နှင့် အသင်းအဖွဲ့အခြေခံသော ကျန်းမာရေးနှင့် ဆက်နွယ်သော စုပေါင်းကုန်ကျစရိတ်များ လျော့ပေါ့ခြင်းများအား ရရှိနိုင်ခြေ လက်လွှတ်ရခြင်း

မိဘများအား အကြောင်းကြားခြင်း

SPOE မှ မိဘများ၏ သဘောတူညီချက်ကို ကြိုတင်ရယူမှသာ First Steps မှဝန်ဆောင်မှုများအတွက်

ငွေတောင်းခံရာတွင် ကိုယ်ပိုင်အချက်အလက်များကို MO HealthNet/Medicaid ကိုပေးရမည်ဖြစ်သည်။

အကယ်၍ မိဘများက အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံအားအသုံးပြုရန် သဘောတူညီချက် မပေးပါက ကလေး၏ IFSP စာရင်းပါ အခမပေးရသောဝန်ဆောင်မှုများနှင့် First Steps မှဝန်ဆောင်မှုများမှာ ကလေးအတွက် ဆက်လက်ရရှိနေရမည်ဖြစ်သည်။

မိဘများမှာ မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို အများနှင့်ဆိုင်သော အာမခံနှင့်ဆိုင်သော သဘောတူညီချက်အား ရုတ်သိမ်းနိုင်သည်။

မိဘများမှာ မိဘများ၏ အများနှင့်ဆိုင်သော အာမခံပရီမီယံကြေးပေးရန် တာဝန်ရှိသည်။ အများနှင့် ဆိုင်သော အာမခံရှိသောမိသားစုများအတွက် First Steps မှာ ဝန်ဆောင်မှုပေးရာဌာနသာဖြစ်ပြီး အခွန်လျော့ခြင်း သို့မဟုတ် ပူးတွဲငွေပေးခြင်းကို သတ်မှတ်ပေးမည်မဟုတ်ပါ။

အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံအတွက်မိဘများ၏သဘောတူညီချက်

IFSP အရ မိဘ/ကလေးများက First Steps မှဝန်ဆောင်မှုများအတွက် MO HealthNet သို့မဟုတ် အများနှင့်ဆိုင်သော အာမခံကိုသုံးရန်အတွက် MO HealthNet/Medicaid တွင်လျှောက်ထားရာတွင် ကိုယ်ပိုင်အချက်အလက်များအသုံးပြုရန် SPOE မှမိဘများ၏သဘောတူညီချက်များ ဦးစွာရယူမည်ဖြစ်သည်။ အထက်ပါ အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံကိုသုံးရန် ဤဖော်ပြထားသကဲ့သို့ အကယ်၍ အများနှင့်ဆိုင်သော အာမခံအား ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့လျှင် အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံအတွက် မိဘသဘောတူညီချက် ရရှိရမည်ဖြစ်သည်။

ကိုယ်ပိုင်အာမခံနှင့် အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံရှိသောမိသားစုများ

အကယ်၍ မိသားစုတွင် ကိုယ်ပိုင်အာမခံနှင့် အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံ နှစ်မျိုးစလုံးရှိခဲ့၍ အများနှင့်ဆိုင်သောအာမခံမတိုင်မီ ကိုယ်ပိုင်အာမခံမှာငွေပေးရန်လိုအပ်ခဲ့လျှင် မိသားစုမှာ ကိုယ်ပိုင်အာမခံအသုံးပြုခြင်း-ရွေးချယ်ခြင်း ၊ တွင်ဖော်ပြထားသကဲ့သို့ ပြန်လည်ရိုက်ခတ်ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသည်။ တိုက်ရိုက်တောင်းဆိုခြင်း အပိုင်း မိသားစုများ ကိုယ်ပိုင်အာမခံနှင့် အများနှင့် ဆိုင်သောအာမခံနှစ်မျိုးစလုံးမှာ မိဘသဘောတူညီချက်အတွက် လိုအပ်ချက်မှာ အကျိုးသက်ရောက် စေသည်။